
PRoToKoŁ

z zebrania Wiejskiego sołectwa Nosale
odbytego dnia 09 kwietnia 2014 r.

W zebraniu udział wzieIi:
'l. Roman Wojtysiak - Wójt Gminy Bralin
2. Stanisław Niechciał - sołtys wsi 

,o
3. Magdalena Gnitecka - podinspektor, UG Bralin (protokolant)

Ponadto w zebraniu uczestniczyli przybyli mieszkańcy, podpisani na załączonej liście
obecności'
otwarcia zebrania dokonał sołtys Stanlsław Niechciał' przywitał Wójta Gminy oraz

zebranych mieszkańców'
Następnie głos zabrał Wójt Gminy Bra|in - Roman Wojtysiak' który przywitał pzybyłych

mieszkańców i pokrótce przedstawiła zagadnienia, które będą przedmiotem dzisiejszego
zebrania, tj:

1' zmiany związane z ordynacją Wyborczą
2. podsumowanie funkcjonowania nowego systemu gospodarowania odpadami

komunalnymi
3. sprawozdanie z budżetu gminnego
4. pismo - zawiadomienie Państwowego Powiatowego lnspektora Sanitarnego
5. wolne głosy i wnioski

Ad. 1 Wójt Gminy Roman Wojtysiak przedstawił zmiany w ordynac.ji wyborczej, które będą
dotyczyły sołectwa Nosale. Do tej pory Nosale wspÓlnie z Mnichowicami należały do obwodu
wyborczego W Nowej Wsi Książęcej. od 2014 roku mieszkańcy tego Sołectwa będą twozyły
1ednomandatowy okręg wyborczy z sołectwami: Działosze iChojęcin. ordynacja Wyborcza
zabrania dzielenia sołectw' które samodzielnie mogą stanowic jedne okręg Wyborczy,
dlatego zmienia się obwód Wyborczy i razem z okręgiem Chojęcin-Parcele stanowió będą
jedne obwód z siedzibą obwodowe1 komisji wyborczej W Domu Ludowym w Chojęcinie-
Parce|ach. Ze względu na fakt, iz do większości mieszkańców taka informacja mogła nie
dotrzeÓ' dlatego informację o tym pzekazano Wszystkim obecnym'

Ad 2 Wójt Gminy Bra|in podsumował krótko pierwsze miesiące funkcjonowania nowego
systemu gospodarowania odpadami komuna|nymi. ze złożonych dek|aracji wynika' ze w
gminie Bralin jest 5937 osób. Miesięcznie do budŻetu z tego tytułu wpływa ok' 33 tyś zł. 

'natomiast koszty wywozu to ok. 38 tyŚ zł' Z kolei za|egłoŚci są na poziomie kilkunastu tyś' Zł.
Biorąc pod uwagę liczbę zadeklarowanych mieszkańców średnia Stawka opłaty jest na
poziomie nieco ponad 6 zł od osoby' Następnie Pan Wójt Wskazał na konicznośÓ
przystąpienia do windykacji za|egłych naleŻności. Pan Wójt Stwierdził, że przyjęla uchwałą
rady Gminy Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami jest trafiona, i na dzień dzisiejszy
nie ma potrzeby aby ją podwyższaÓ' ale jednoczeŚnie nie ma moż|iwości jej obnizania.
Dodatkowo Pan Wójt stwierdził, że Prezes lnwestora chwali gminę Bralin, za dobrą
segregację śmieci. Ponadto pan Wójt wyjaśnił, że w Regulaminie jest zapis móWiący o tym'
Że w miesiącach |etnich wywozimy śmieci dwa razy w miesiącu, natomiast zimą 1 raz' Pan
Wó.jt poprosił o opinię czy jest potrzeba częstszego wywozu śmieci.
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Ad' 3 Następnie Pan Wójt wyjaśnił' skąd się biorą pieniądze w Gminie' Przedstawił
informację na temat podatkÓw wskazując, iż liczba podatnikóW podatku od nieruchomoŚci od
gospodarstw domowych wynosi 1590, a od osób prawnych 46. Z kolei podatników od
gospodarstw rolnych ponoszonych przez ro|ników mamy 880, a od osób prawnych 'l4' W
skład najważniejszych dochodów Gminy Wchodzą nie ty|ko dochody z podatkóW i opłat
lokalnych, które W roku 2013 kształtowały się w wysokości 3'875.062'00 zł, a|e równiez
dochody z udziałÓw W podatku dochodowym od osób fizycznych, które ksztaftowały się w
wysokości 2.010.000,000 zł. Sumując dochody jakie uzyskuje Gmina i dzie|ąc to przez ilośó
mieszkańców to dochód na jednego mieszkańca ksztaftuje się w naszej gminje W wysokoŚci
957 

'o0 
zł. Dla porównania dochód na 1ednąo mieszkańca w najbogatszej gminie Kleszczów

wynosi 33.560,0o zł, aw najbiedniejszej gminie Łukownica wynosi 343.00 zł.
Wójt poinformował również, że W Skutek obniżenia górnych stawek podatku Rada Gminy
obniżyła ich wysokośc' by dostosowac je do możliwości mieszkańców Gminy Bralin' i tak W
roku 2013 kształtowały Się W następującej wysokości:
podatek od nieruchomoŚci (osoby prawne) - 111 tyś' zł,
podatek od nieruchomości (osoby fizyczne) - 323 tyś. zł'
podatek ro|ny (osoby prawne) _ 5 tyś. zł'
podatek ro|ny (osoby 'fizyczne) - 91 tyś. zł
Ponadto Wójt przedstawił jak ksztaftują się zaległości podatkowe w Gminie. Zaległości za rok
2013 wynosiły ogółem ok. 415tys. zł.

Ad' 4 Wójt przeczytał zebranym mieszkańcom zawiadomienie Państwowej lnspekcji
Sanitarnej o konieczności rejestracji zakładów prowadzących produkcję pienłotną lub
spŻedaŻ bezpośrednią, z którego wynika' że każda drobna spŻedaż taka jak: jajka, grzyby,
jagody itp.' trzeba zgłosic do SANEP|D-U'

Ad. 5 Wolne głosy i wnioski:
p. Langner - d|aczego gmina nie dofinansuje Wywozu ścieków tak jak W Nowej Wsi
KSiązęcej
p. Szczupak - kiedy będzie kanalizacja na wsi
Wójt - Gmina jUż lozpairywała możliwośc budowy kanalizacji. Gminy samej nie staÓ na jej

budowę' W tym roku czeka nas etap kana|izacji w Bralinie. Do końca 2015 roku musi to byó
zrobione. Następnym etapem są Mnichowice' Ja bym widział kana|izację od strony Działoszy
lub Grębanina. DWa najbliższe lata to są Mnichowice' da|ej nie jestem W stanie wskazać
wam terminu.

p' Szczupak - W naszym bloku ciekną rury. Ludzie sami po|izolowali rury. Proszę Pana
Wójta o pi|ną interwencję
WÓjt - bezzwłocznie przekaŻę tę sprawę pracownikowi odpowiedzialnemu za awarie
wodociągowe'
p. E. Micha|ski - wnioskuję o budowę chodnika do przystanku PKs.
Wójt - droga przez wieś jest drogą powiatową' Ponadto Wójt wyjaśnił' ze swego czasu
droga' tzw. ,,opłotki'' była geodezyjnie odtwarzana na wniosek wsi. Draga ta itak jest

nieuczęszczana, a ro|nicy muszą się nauczyć' że na drogach się nie wzbogacą
W tym miejscu Pan Wójt wyjaśnił róWnież, ze wpływają skargi mieszkańców dotyczące
spalania Śmieci w piecach. Przeprowadzimy akcję edukacyjną, wyślemy pism, w których
przywołane będą odpowiednie regulaminy' a jeże|i to nie odniesie efektu to przeprowadzone
zostaną kontro|e. Niestety Gmjna nie ma straży gminnej. Ponadto wyjaśnił, że problematyka
spa|ania śmieci rodzi spory sąsiedzkie, i że Wszyscy muszą pomyśleć czy palenie odpadami
w piecach jest dobre. Spalanie śmieci w piecach można zgłaszać również na polic.1ę.
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V Dodatkowo Pan Wójt poinformował' Że moŻna obecnie składaó wnioski dotyczące azbestu.

p' Sułkowska - czy Pan Wójt ma jakiś wpływ aby zrobić porządek pzy sk|epie. Użytkownicy
tego sklepu załatwiają swoje potrzeby fizjologiczne w jego obrębie' Dzieci nie mogą wyjść na
boisko czy plac zabaw.
Wójt - najwięcą zależy od Sprzedawczyni, która ma prawo odmówić sprzedaży osobie
nietzeŹwej' Porządek wokół sklepu na|eży do właścicie|a koncesji - GS-u' Skutecznym
sposobem jest odebranie koncesji lub odmówienie sprzedaży alkoholu osobom nietrzeŹWym.
Nie mam upoważnień policji' która powinnareagowaó na wykroczenia.

p' R. Michalski - czy są jakieś inwestycje przewidziane do realizacji w tym roku w Nosa|ach.
Wójt - w tym roku planujemy rozbiórkę tego budynku, a w pzyszłym rozpoczęcie budowy
nowego budynku. Jest opracowana Wstępna koncepcja projektowa' W przyszłym roku zrobię
wszystko aby w ciągu 2 |at wybudowaĆ i oddaÓ do użytkowania nową salkę wiejską'

Ponadto Softys przekazał zebranym mieszkańcom informację, że dnia 23 kwietnia
pzeprowadzona będzie zbiórka folii rolniczych.

Wobec braku dalszych głosóW W dyskusji Wójt Gminy podziękował wszystkim obecnym za
pzybycie i udział w dzisiejszym zebraniu'

Załączono''
1. lista obecności
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Nosale, dnia 09.04.2014 r.

Protokół sporządziła: Magdalena Gnitecka
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LTSTA OBECNOSCI
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